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BMSI, den 6. september 2017 

 

Referat: Bestyrelsesmøde, den 23. august 2017 
 
 
Med følgende dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent og referent 
Formanden ledede mødet – referat FU 

 

2. Navneopråb (fremmødte foreninger) 
Deltagere:  Ballerup Atletik, Ballerup Badminton, Ballerup Gymnastik, Ballerup 

Håndbold, Måløv Idræts Forening, SIF Badminton, SIF Håndbold og 
Gymnastik, Triton (8 foreninger / 9 personer). 

Afbud: Grantoften Badminton, Lokalmotion og Måløv Badminton. 
 

3. Godkendelse af referat: Bestyrelsesmøde den 23. maj 2017 
Mødet startede med, at Lis Christensen fra SIF HG gerne ville stille et mistillidsvotum til 
formanden, da han ikke havde holdt aftalen i forbindelse med afstemning i 
Halfordelingsudvalget om udnyttelsesgraden til BMS.  
Da formanden meddelte, at han ikke stiller op igen ved næste repræsentantskabsmøde, 
blev der ingen afstemning om mistillidsvotum. 
 

Referatet blev godkendt 
 

4. Orientering fra formanden 
19 frivillige folkeoplysende foreninger, der er godkendt i årene 2013-2016, er sammen 
med en gammel forening blevet bedt om at indsende beretninger for 2016 til Kultur- og 
Fritidsudvalget. Der er modtaget 15 ud af 20 beretninger. De 5 foreninger, der ikke har 
indsendt beretning, har fået frataget deres godkendelse som forening. Det, som man er 
opmærksom på ved behandlingen af de enkelte beretninger, er følgende: 
1. Svarer foreningsaktiviteten til det, der står i deres vedtægter 
2. Er der kontinuerlig aktivitet i foreningen 
3. Fungerer foreningen på demokratiske vilkår, f.eks. ved afholdelse af 

generalforsamling 
 

Kommunen har fået nyt booking system 14. august, hvor foreningerne stadig har 3 
personer, der kan få en kode og oprette sig som bruger. 
Er der nogen her, der har været ind og prøve systemet? Det var der, og man kunne godt 
tænke sig, at der var en lettere måde at kunne kopiere den samme tid gennem hele 
året. 
Husk at der er lukket i de haller, hvor der er kommunevalg den 20.-22. november. 
Aflysningerne står i systemet, og der sendes ikke yderligere ud omkring dette. 
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I må endelig huske at komme til foreningsmøde den 7. september kl. 18.00 på 
Rådhuset, med mad fra kl. 17.45. Temaet er ”Fastholdelse og rekruttering af 
medlemmer”. Husk tilmelding via det nye bookingsystem. 

 

Kommunen har nedsat en arbejdsgruppe, der arbejder med den åbne skole, hvor bl.a. 
at styrke samarbejdet mellem skole og forening. Der er oprettet en portal ”skolen i 
virkeligheden”, hvor foreningen kan synliggøre sit eventuelle tilbud overfor skolen. Man 
skal huske at ansøge om tilskud, hvis der er behov derfor for at kunne gennemføre 
tilbuddet. Der kan søges penge til: 

1. Materialeudgifter/opstartsudgifter – max kr. 2.500,00. 
2. Timeløn til instruktør/træner – max kr. 300,00 pr. time. 

 

Såfremt foreningerne vil anmelde fejl/skader/hærværk i kommunens lokaler, skal der 
fremover ske til Center for Ejendomme v/Annette Nielsen på mail: ait@balk.dk. De 
arbejder på at udvikle en App-løsning, så man kan anmelde det via din Smartphone og 
Tablet. 

 

I 2016 brugte Ballerup Kommune kr. 1.152,00 til idræt pr. indbygger, hvor vores nabo 
Herlev Kommune bruger kr. 1.877,00. 

 

På sidste møde lovede jeg at formidle kontakt til Halfordelingsudvalget for afholdelse af 
et møde.  
Der har så den 3. august været afholdt møde med Halfordelingsudvalget, hvor Uffe 
Mortensen, Måløv Idræts Forening og Karsten Friis, Måløv Badminton deltog, med 9 
punkter på dagsordenen:  

 

Dagsorden: 
1. Begrundelse for at basket og volleyballs fordelingstal fastholdes på 20. 
2. Fortolkning og præcisering af reglerne vedr. fodbolds tider i hallerne. Kan fodbold 

ikke have tider efter kl. 21 til de ældre medlemmer? 
3. Procedure for behandling af indsigelser (partshøringer). 
4. Sammensætning af haludvalget fremover (alle bydele repræsenteret, alle 

brugergrupper repræsenteret). 
5. Regler for fordeling af tider i kondirum/spejlsale/barfodssale/mv. (For nærværende 

får foreningerne grundlæggende samme tider/samme lokaler som året før). 
6. Tidslinje for åbning af kulturportalen for booking (er i år helt gal og i almindelighed 

sker det for sent). 
7. Tidslinje for fordeling af faglokaler (Brydegården, spinninglokale, fitnesslokale, etc. 

fordeles alt for sent. 
8. Fordelingstal for gymnastik (MIF mener ikke, det er rimeligt at betragte en hal som 

to gymnastiksale, hvis der ikke er mulighed for at dele hallen i to separate sale – og 
så er fordelingstallet 40 højt i forhold til andre idrætsgrene). 

9. Udlægning af den afsluttende bemærkning i proceduren for halfordeling: ”I 
forbindelse med udnyttelsesgraden er der taget hensyn til udendørssport 
(sæsonkorrigeret)”.  

Se uddybning af dagsorden for halfordeling m.m. side 4 >> 
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5. Økonomisk oversigt ved kassereren  
Til orientering: Kassebeholdning pr. 23. august er følgende: 
 

Foreningskonto 73.908,80 

Pluskonto 20.032,50 

Jubilæumskonto 83.2017,32 

I alt: 177.148,62 
 

Dags dato, er Måløv Judo Klub i kontingentrestance for 2017. 
 

6. Optagelse/udmeldelse af foreninger 
Ingen anmodning om optagelser eller udmeldelser 

 

7. Evt. oprettelse af en Aktiv og/eller Ungepris  
Pt. ingen nye priser 

 

8. Eventuelt – herunder dato for næste møde 
Opfølgning af pkt. eventuelt på repræsentantskabsmøde 2017. 

1. Opsøgning/møde med udvalgte medlemsforeninger. 
- Karsten Friis udarbejder forslag til struktur. 
- Da Karsten havde meld afbud, må dette vente til næste møde.  

2. Opfølgning på rengøring og mangler/fejl i haller/lokaler og tilstødende toilet- 
og badeforhold. 
- Nogle steder er rengøring flyttet til om eftermiddagen (efter skoletid). Der 

er dog stadig en del problemer og dermed plads til forbedring. 
 

Husk, at der på repræsentantskabsmøde i februar 2018 skal vælges nye medlemmer til 
FU, hvor bl.a. formand Helge Friis, kasserer Preben Nielsen og sekretær Solveig Petersen 
stopper. 

 
Kommende mødedatoer: 

 2017 – Bestyrelsesmøde (årets sidste), torsdag den 23. november. 

 2018 – Repræsentantskabs- og bestyrelsesmøde, mandag den 26. februar. 
 

Referat: Preben Nielsen 
 6. september 2017 
 
 
 
 

OBS.:  Vær opmærksom på der er deadline primo november, for foreningernes 
indstilling af emner til Ballerup Kommunes pris/kåring af Årets Idrætsleder. 
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Uddybning af dagsorden for Halfordelingsudvalget 
 

1) Begrundelse for ændring af fordelingstal til 20 for basket og volley 
Basket spilles på almindelig bane – der kan trænes på tværs af hal af de små årgange, men 
øvrige spillere benytter en fuld bane, idet de også spiller kamp på fuld bane. Da basket og volley 
ikke skal stilles ringere end håndbold, bibeholdes fordelingstallet på 20 til basket og volley.  

2) Fodboldklubbernes tider i hallerne 
I Ballerup Kommunes halfordelingsregler står, at der kun må anvises tider til fodbold i hallerne 
for børn under 10 år. Børn skal anvises tid inden kl. 21.00.  
I Folkeoplysningslovens § 21 stk. 3 står, at børn og unge skal have anvist tider først, dernæst 
folkeoplysende voksenundervisning og til sidst aktiviteter for voksne.  

3) Indsigelse/partshøring  
Normalt vil der være partshøring ved en indsigelse. Hvis der ikke er enighed om timer på et 
halfordelingsmøde og det anført på det afleverede skema for hallen, samt at uenigheden 
vedrører en gældende regel, afgøres sagen af Halfordelingsudvalget uden partshøring. 

4) Hvordan skal Halfordelingsudvalget sammensættes fremover  
De foreninger, der har tider i idrætslokaler/faglokaler i Ballerup Kommune, som er en dal af 
halfordelingen hvert år, indkaldes til møde i oktober 2017 for at vælge en repræsentant til 
Halfordelingsudvalget for udendørsidrætten og en for indendørsidrætten, så udvalget fremover 
består af følgende repræsentanter: en for indendørsidrætten, en for udendørsidrætten, en 
politikker fra Kultur- og Fritidsudvalget og en fra administrationen.  
På sigt arbejdes der på at samle alle foreninger i en idrætsunion i Ballerup Kommune, som kan 
vælge repræsentanter for inddørs og udendørs idrætten.     

5) Regler til fordeling af kondirum 
Der står i halfordelingsreglerne hvilken form for idræt, der skal foregå i haller, samt hvilke, der 
skal foregå i kondirum, barfodsale og gymnastiksale. Efter Musikskolen ikke benytter 
kondirum/barfodsale mere, er der ledig kapacitet i disse lokaler. Man kan altid gøre indsigelse 
mod en tid i disse lokaler efter halfordelingsmødet, hvis man mener den anviste forening ikke 
har medlemmer nok til at oppebærer anvisningen af lokalet. Svømmesale, kondirum, barfodsal, 
gymnastiksales anvisning for en sæson ligger til gennemsyn på halfordelingsmøde og der kan 
efterfølgende indsendes indsigelse omkring disse. 

6) Kulturportalen ønskes åbnet tidligere (maj) 
Hvis aftenskolerne kan indsende ansøgning om lokaler pr. 1. februar i stedet for pr. 1. maj, så 
kan vi rykke åbningen af Kulturportalen til maj måned (perioden er dog afhængig af 
indsigelserne og disse afgørelser). Vi tilskriver aftenskolerne om dette. 

7) Faglokaler ansøges tidligere (februar)  
Følger punkt 6’s beslutning. 

8) Fordelingstal for gymnastik 
Der arbejdes på at etablere en skillevæg i Måløv Ny Hal, så hallen kan udnyttes optimalt. Tilbud 
indhentes af Kultur og Fritid og Ballerup Idrætspark underrettes, idet Måløv Hallerne hører 
under Ballerup Idrætsparks budget. 

9) Udnyttelsesgraden for udesport er der taget højde for i halfordelingen    
Ovenstående sætning omformuleres til, at indendørssporten kan benytte ledig tid på 
Kulturportalen inden udesporten går ind i hallerne. Når udesporten går ud igen gælder det samme 
(tiden fra august til oktober + april til juni). Tiden afhænger af Ballerup Idrætsparks udmelding om, 
hvornår græsbanerne er klar til brug. 
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